
Protokół Nr XXVII/08
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 24 listopada 2008 roku

Otwarcia  XXVII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Pan  Tomasz 

Rusiecki  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  o  godzinie  1200 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu).  Poinformował  obecnych,  że  Pan  Kazimierz  Ryszewski  w  dniu 

4  listopada  br.  złożył  w  Biurze  Rady  pisemną  rezygnację  z  funkcji 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie. 19 listopada br. odbyła się sesja 

nadzwyczajna, w porządku obrad której zalazły się punkty dotyczące przyjęcia 

rezygnacji Pana Ryszewskiego z funkcji i powołanie nowego Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Karlinie. Dodał, że Pan Ryszewski nie jest obecny na sesji, 

prosił  o  usprawiedliwienie  go,  ponieważ  tak  się  złożyło,  że  w  sprawach 

rodzinnych  musiał  wyjechać.  Bardzo  często  koniec  roku  jest  pełen  nowych 

propozycji  i  rozwiązań,  Pan  Rusiecki  otrzymał  od  Rady  propozycję 

kandydowania  na  Przewodniczącego,  wyraził  zgodę  i  został  wybrany.  Na 

poprzedniej sesji przyrównał Radę Miejską do jachtu płynącego po jeziorach, 

czy morzach z marynarzami posiadającymi odpowiednie funkcje i aby ten jacht 

się nie wywrócił potrzeba wzorowej, odpowiedzialnej,  zespołowej pracy i tak 

też powinno być w Radzie.  Można się kłócić i  spierać, ale wszyscy ,,płyną” 

w jednym kierunku, dla rozwoju i lepszej przyszłości gminy i jej mieszkańców. 

Jakie będą wyniki ocenią wyborcy za dwa lata.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Tomasz  Rusiecki  na  podstawie  listy 

obecności stwierdził,  że  w obradach bierze udział  14 radnych,  co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 



Ad. 1b 

Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej 

sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian? 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  zaproponował 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian Gminnego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.

Zmiana  do  porządku  obrad  została  przyjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki  zaproponował wprowadzenie 

do  porządku  obrad  dwóch  projektów  uchwał  w  sprawie  wyboru 

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  i  zmian  w  składach 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Karlinie.

Obie zaproponowane zmiany do porządku obrad zostały przyjęte w wyniku 

jednomyślnego głosowania.

Pan  Tomasz  Rusiecki  przedstawił  porządek  obrad  wraz  ze  zmianami. 

Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej.

2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

3. Informacja  o  pracy  Rady  Powiatu  Białogardzkiego  –  radni  z  terenu 
Gminy Karlino.

4. Informacja  Inspektora  ds.  obronnych,  obrony  cywilnej  i  zarządzania 
kryzysowego na temat przygotowania do zimy. 

5. Informacje na temat stanu dróg na terenie Gminy Karlino.
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6. Projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości,
b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
c) określenia  wysokości  dziennych  stawek  opłaty  targowej,  terminów 

płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino,
d) opłaty od posiadania psów,
e) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok,
f) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Malonowo,
g) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Malonowo,
h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lub dzierżawy 

nieruchomości gruntowych,
i) przejęcia  od  Zachodniopomorskiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich 

w  Koszalinie  zadania  –  wykonania  dokumentacji  projektowo 
kosztorysowej  na budowę ścieżki  pieszo – rowerowej  wzdłuż  drogi 
wojewódzkiej nr 163 w Karlinie,

j) udzielenia  pomocy  finansowej  Zachodniopomorskiemu  Zarządowi 
Dróg  Wojewódzkich  w  Koszalinie  na  sfinansowanie  dokumentacji 
projektowo -  kosztorysowej  na budowę ścieżki  pieszo  –  rowerowej 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163 w Karlinie,

k) przyjęcia planu sesji Rady Miejskiej na 2009 rok,
l) zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 

odprowadzanie ścieków 
ł)  ustalenia  dopłat  do  cen  za  zbiorowe  dostarczanie  wody 

i odprowadzanie ścieków  dla gospodarstw domowych,
m) zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej na rok 2008,
n) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie,
o) zmian  w  składach  osobowych  stałych  komisji  Rady  Miejskiej 

w Karlinie.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i informacje.
10. Odpowiedzi na interpelacje.
11.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
12.Zakończenie XXVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

3



Ad. 1c

Pan  Tomasz  Rusiecki  stwierdził,  że  protokół  z  XXV sesji  Rady  Miejskiej 

w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady  i zwrócił się do radnych 

z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ 

nie  zostały  zgłoszone  zaproponował  przyjęcie  go  w  wyniku  jawnego 

głosowania.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  13  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Protokół Nr XXVI/08 z XXVI 

sesji  Rady Miejskiej  w Karlinie  odbytej  w dniu  19  listopada 2008 roku 

został przyjęty.

Ad. 2

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino poinformował, że 

od ostatniej sesji minęło niewiele dni,  w okresie międzysesyjnym tj.  od dnia 

19  listopada  do  dnia   24  listopada  2008  roku  zawarto  dwie,  a  przedłużono 

27 umów dzierżawy gruntów na terenie Gminy Karlino. Jest Program rządowy, 

tzw. ,,Schetynówki”, rząd przez najbliższe trzy lata będzie przeznaczał środki 

w wysokości jednego miliarda złotych na budowę, przebudowę i remonty dróg 

lokalnych,  chodzi  przede  wszystkim  o  drogi  gminnego  i  drogi  powiatowe. 

Gmina  Karlino  złożyła  projekt,  który  już  jest  gotowy,  przebudowy,  budowy 

i remontu dróg nad Parsętą. Wartość jest tam ponad 8.000.000zł, ale zostanie to 

podzielone  na  dwa  etapy.  W  pierwszym  etapie  za  3.200.000zł  Gminy 

i 3.000.000zł z programu rządowego, a drugi etap drogi gminne i połączenie 

tych  remontów,  inwestycji  odremontowanie  ulicy  Kościuszki  i  Wojska 

Polskiego, to drogi powiatowe, ale złożył deklarację Staroście, że jeśli uda się 

pozyskać  pieniądze  i  zostanie  ona  wyremontowana,  to  Gmina  jest  skłonna 

przejąć  te  drogi,  Wojska  Polskiego  i  Kościuszki  na  własny  majątek. 

Jednocześnie  zostały  złożone  przez  Starostwo,  jeden  projekt  drogowy 
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w Białogardzie i drugi na terenie Gminy Karlino, czyli remont drogi Karlino –

Gościno na odcinku od Kowańcz do Pobłocia Wielkiego w I etapie. Wpłynęło 

107 wniosków z całego Województwa na kwotę 140.000.000zł, a do dyspozycji 

jest  62.500.000zł.  Być  może  kilka  wniosków  odpadnie  ze  względów 

formalnych,  ale  teoretycznie  co  drugi  projekt  może  się  ubiegać  o  środki. 

Najprawdopodobniej w miesiącu grudniu br. będzie już wiadomo jakie zapadną 

decyzje.    

Ad. 3

Pan Tomasz Rusiecki w imieniu Pana Jana Maciążka Przewodniczącego Rady 

Powiatu  Białogardzkiego  przeprosił  za  jego  nieobecność  z  powodu 

odbywającego  się  posiedzenia  Komisji,  jako  przygotowanie  sesji  piątkowej, 

której  jeden  punkt  porządku  obrad  dotyczy  wspólnej  inwestycji  Gminy 

i Powiatu. Następnie zwrócił się do Pana Tomasza Hyndy Wicestarosty Powiatu 

Białogardzkiego, że jeśli ma jakąś ważną informację którą chciałby przekazać, 

to może to zrobić w tym punkcie. 

Pan Tomasz Hynda Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego stwierdził, że Pan 

Burmistrz Miśko wspomniał o wspólnym przedsięwzięciu dotyczącym remontu 

dróg.  Ze  wspólnie  realizowanych  spraw  z  Miastem  i  Gminą  Karlino,  na 

najbliższą sesję trafi projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie dofinansowania 

budowy hali widowiskowo – sportowej w Karlinie, dofinansowanie miałoby być 

w wysokości 3.000.000zł rozpisane na poszczególne lata, w roku przyszłym ma 

być rozpoczęcie tej inwestycji, następnie realizacja latach 2010 - 2011. Podjęte 

zostały również rozmowy z właścicielami działek, które leżą na terenie Gminy 

Białogard,  ale  przy  drodze  do  Karlina,  czyli  na  trasie  między  Białogardem 

a Redlinem, podjęto  wysiłki,  aby wspólnie  z  Zarządem Dróg Wojewódzkich 

wybudować ciąg pieszo – rowerowy. Właścicieli działek jest około trzydziestu 

i ale wszyscy już wyrazili zgodę. W niedługim czasie powstanie koncepcja, a na 

jej  podstawie  projekt  na  tę  inwestycję.  Dodał,  że  jest  już  po  rozmowach 
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z  Burmistrzem  Miśko,  że  będą  wspólne  zabiegi  o  pozyskanie  środków  na 

sfinansowanie  tej  inwestycji.  Z  innych  spraw  w  ramach  programu  budowa 

boiska ,,Orlik” przy Zespole Szkół w Białogardzie, dwa lata temu została tam 

wyremontowana  hala  sportowa,  a  teraz  boisko  z  którego  również  korzysta 

młodzież mieszkająca na terenie Gminy Karlino. Były plany przeprowadzenia 

modernizacji  całego  obiektu,  wniosek  został  złożony  do  wspólnego  projektu 

realizowanego  przez  Związek  Miast  i  Gmin  Dorzecza  Parsęty  Takie 

wielofunkcyjne boisko powstaje również przy Ośrodku Wspierania Rodziny. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Tomasz  Rusiecki  podziękował  za  informacje 

i  podkreślił,  że  ścieżka  rowerowa  jest  bardzo  ważna  dla  bezpieczeństwa  na 

drodze,  ponieważ  wiele  osób  dojeżdża  do  pracy  w  Białogardzie  właśnie  na 

rowerach.

  

Ad. 4

Pan  Grzegorz  Kośmider  Inspektor  ds.  obronnych,  obrony  cywilnej 

i zarządzania kryzysowego przedstawił informację na temat przygotowania do 

zimy (informacja załączona do protokołu).

Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 powiedział, 

że w piątek osiedla na którym mieszka zima ,,zaskoczyła”, na drugi dzień ciężko 

było się  wydostać.  Drogi  wcześniej  wyjeżdżone  nie  są już  drogami i  nie  są 

odśnieżane,  należy zwrócić większą uwagę na przejezdność nowych dróg na 

osiedlu  domków jednorodzinnych.  Ktoś  kto  świadczy  usługi  odśnieżania  nie 

zapoznał  się chyba z nową trasą,  jeszcze raz poprosił  o zwrócenie uwagi na 

przejezdność.  

Pan  Bogdan  Piłkowski  mieszkaniec  Karlina  stwierdził,  że  nie  są  ulice 

czyszczone i nie jest sprzątany śnieg.
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Przewodniczący Rady Pan Rusiecki powiedział, że uwaga Pana Piłkowskiego 

powinna być zgłoszona w innym punkcie porządku obrad.

Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, że 

mówi się o odśnieżaniu, a on dowiedział  się przed sesją, że w Czerwięcinie, 

gdzie obecnie mieszka tylko jedna samotna kobieta zdarzył się pożar, należałoby 

tam  dotrzeć  i  zobaczyć  w  jakim  stanie  jest  budynek,  czy  nadaje  się  do 

zamieszkania, ponieważ warunki lokalowe już wcześniej nie były dobre. Kiedyś 

proponowano jej mieszkanie, ale odmówiła jego przyjęcia. Może               w 

obecnej sytuacji należałoby jej zaproponować jakieś rozwiązanie. 

Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

w środę wraz z pracownikiem Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

oraz kominiarzem Panem Zabłockim planują wyjazd, aby sprawdzić, jakie tam 

są warunki, czy dom nadaje się do zamieszkania.

Ad. 5

Pani  Izabela  Berg  –  Sadowska  Podinspektor ds.  inwestycji  w  Referacie 

Gospodarki  Przestrzennej  i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miasta 

i Gminy w Karlinie zapoznała obecnych z informacją o stanie dróg gminnych 

na terenie gminy Karlino (informacja załączona do protokołu).

Ad. 6

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

radnym projekt  budżetu Miasta i  Gminy Karlino na 2009 rok (załączono do 

protokołu).
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Ad. 7a

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino  omówiła projekt 

uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  i  zwolnień  z  podatku  od 

nieruchomości.

Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść 

projektu uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 3 radnych 

wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  Uchwała 

Nr XXVII/265/08 została podjęta. 

Ad. 7b

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2009 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2  radnych  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  Uchwała 

Nr XXVII/266/08 została podjęta. 

Ad. 7c

Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat  omówiła projekt 

uchwały  w sprawie  określenia  wysokości  dziennych  stawek opłaty  targowej, 

terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.

Radna Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła zebranym treść projektu uchwały.
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Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała 

Nr XXVII/267/08 została podjęta. 

Ad. 7d

Skarbnik Miasta i  Gminy Karlino Pani  Granat  omówiła  projekt  uchwały 

w sprawie opłaty od posiadania psów.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu 

uchwały.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXVII/268/08 

została podjęta.

Pani  Krystyna  Granat  wyjaśniła  również,  że  Rada  nie  podejmuje  uchwały 

w sprawie obniżenia średniej ceny żyta. Wyjaśniła, że Prezes Głównego Urzędu 

Statycznego  w  Komunikacie  z  dnia  17  października  2008  roku  ogłosił,  że 

średnia  cena  skupu  żyta  przyjmowana  jako  podstawa  do  naliczenia  podatku 

rolnego za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku wyniosła 55,80zł/1dt. 

W roku ubiegłym cena  żyta  ogłoszona w Komunikacie  wynosiła  58,29zł/1dt 

i została przez Radę Miejską obniżona uchwałą do kwoty 55,00zł/1dt, a w roku 

bieżącym, ponieważ proponowana jest  stawka maksymalna, czyli  55,80zł/1dt 

jako podstawa do naliczenia podatku nie będzie podejmowana uchwała w tej 

sprawie. 

Ad. 7e

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła również 

projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. 

Po  dokonanych  zmianach  budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości 
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32.103.867,01zł,  wydatkami  w  wysokości  31.584.545,32zł,  oraz  nadwyżką 

w wysokości 519.321,69zł.

Pani Bogumiła Hałasa  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian 

budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.

Uchwała  Nr  XXVII/269/08  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania.  

Ad. 7f

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie  omówił projekt 

uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – 

obręb  Malonowo,  oznaczonej  w  ewidencji  gruntów  jako  działka  nr  20/5 

o powierzchni 0,0360ha.

Wiceprzewodniczący  Dariusz Michalski  przedstawił  treść projektu uchwały 

w sprawie zbycia  nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb 

Malonowo.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  Uchwała 

Nr XXVII/270/08  została podjęta.  

Ad. 7g

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie 

Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia 

nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb  Malonowo, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 20/6 o powierzchni 0,1184ha.
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Radna  Bogumiła  Hałasa  przedstawiła  treść  projektu  uchwały   w  sprawie 

zbycia  nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo.

W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXVII/271/08  została 

podjęta.  

Ad. 7h

Pan Maciej Myczka  omówił projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

zawarcie 36 kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych 

Gminy  Karlino,  których  przedmiotem są  te  same nieruchomości,  dotychczas 

wynajmowane  lub  dzierżawione  na  podstawie  umów  zawartych  na  czas 

oznaczony do trzech lat.

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił  treść projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych.

W wyniku jednomyślnego głosowania  Uchwała  Nr XXVII/272/08 została 

podjęta.  

Ad. 7i

Pani  Izabela  Berg  –  Sadowska  Podinspektor ds.  inwestycji  w  Referacie 

Gospodarki  Przestrzennej  i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miasta 

i  Gminy  w  Karlinie  zapoznała  obecnych  z projektem  uchwały  w  sprawie 

przejęcia od Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie 

zadania  publicznego  polegającego  na  wykonaniu  dokumentacji  projektowo  - 

kosztorysowej  na  budowę  ścieżki  pieszo  –  rowerowej  wzdłuż  drogi 

wojewódzkiej nr 163 w Karlinie, na odcinku około 3km.
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Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść 

projektu uchwały.

Uchwała  Nr  XXVII/273/08  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 7j

Pani Izabela Berg – Sadowska omówiła projekt  uchwały w sprawie udzielenia 

z budżetu Gminy pomocy finansowej Zachodniopomorskiemu Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich  w  Koszalinie  na  sfinansowanie  dokumentacji   projektowo  - 

kosztorysowej  i  pełnienie  nadzoru  autorskiego  na  budowę  ścieżki  pieszo  – 

rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163  w Karlinie,  na odcinku około 

3km. Pomoc udzielona zostanie ze środków budżetu na 2009 rok w wysokości 

do kwoty 25.000zł.

Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.

Uchwała  Nr  XXVII/274/08  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 7k

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  omówił 

plan sesji Rady Miejskiej na 2009 rok.

Pani  Bogumiła  Hałasa  przedstawiła  treść  projektu  uchwały  w  sprawie 

przyjęcia planu.

Uchwała Nr XXVII/275/08 została podjęta jednomyślnie. 
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Ad. 7l

Pani Marianna Przychodni Prezes Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji 

w  Białogardzie  przedstawiła  obecnym  propozycje  RWiK  Spółka  z  o.o. 

w Białogardzie do taryf obowiązujących w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 

2009 roku. Cena m³ wody dla odbiorców wszystkich wzrasta do ceny3,19zł/m³, 

cena  ścieków  dla  dostawców  wszystkich  wzrasta  do  7,70zł/m³,  opłata 

abonamentowa  dla  odbiorcy  dla  ryczałtu  3,84zł/odb/m³  i  dla  wodomierzy 

4,89zł/odb/m³.

Wiceprzewodniczący  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił  treść  projektu 

uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 był  przeciwny, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała 

Nr XXVII/276/08 została podjęta. 

Ad. 7ł

Pani Marianna Przychodni poinformowała obecnych, że proponowane dopłaty 

Gminy  do  gospodarstw  domowych  ustala  się  do  ceny  wody  w  wysokości 

0,44zł/m³, ścieków 2,75zł/m³

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino  zwracając się do 

sołtysów  powiedział,  że  znany  jest  koszt  jednego  przyłącza  kanalizacji 

sanitarnej, tam gdzie nie ma kanalizacji trzeba wykonać przyłącza, a przyłącza 

są obowiązkiem właściciela nieruchomości. Zostanie zorganizowane spotkanie 

na temat kosztów, jak będzie to wyglądało w Gminie. Trzeba przyjąć zasadę, że 

liczony będzie średni koszt przyłączenia bez względu na to, czy będzie to 5, 50, 

czy 100 metrów. Szacunek na dziś to koszt 5.300 – 5.400zł brutto, ale dokładnie 

będzie można określić to po przetargu. Będzie propozycja, aby część kosztów 
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pokryli  mieszkańcy,  część  będzie  do  wykonania  w  sensie  rzeczowym, 

częściowo trzeba będzie  sfinansować,  ale  trzeba będzie  uzbierać  całą  kwotę. 

Będzie  możliwość  dopłaty  do  tych  przyłączy  z  budżetu  Gminnego  Ochrony 

Środowiska. Szczegóły zostaną omówione na spotkaniu ogólnym, a następnie 

w  każdej  miejscowości,  w  ciągu  pierwszego  spotkania  trzeba  będzie 

wypracować  stanowisko  w  sprawie  kosztów  przyłączy.  Mówiąc  o  tych 

inwestycjach  nie  mówiono  o  wydatkach,  a  będzie  to  w  roku  2010  około 

60.000.000zł  na  sieci  wodociągowe,  kanalizacyjne,  na  modernizację 

oczyszczalni oraz modernizacje i remonty ujęć wody. Będą tylko cztery ujęcia 

wody w całej Gminie, jedno w Redlinie i trzy na terenie wiejskim, czyli Karwin, 

Karścino i Daszewo. Generalnie problem z finansowaniem jest taki, że to jest 

obowiązek właściciela nieruchomości, obecnie nie ma możliwości pozyskania 

środków  na  sfinansowanie  przyłączy  wodociągowych  czy  kanalizacyjnych 

z  funduszy  unijnych.  Sprawdzane  są  możliwości  pozyskiwania  pożyczek 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, Bank Ochrony Środowiska, 

jak to będzie nie wiadomo, czy Gmina będzie mogła brać taką pożyczkę, czy 

właściciele  będą  musieli  być  stroną,  czy  może  umowa  pomiędzy  Gminą 

a właścicielem i Gmina wystąpi w imieniu właścicieli, te szczegóły są obecnie 

sprawdzane. Najkorzystniej jest realizować inwestycję kompleksowo na terenie 

całej  gminy,  ale  musi  być  źródło  finansowania,  wówczas  koszt  jednego 

przyłącza  będzie  niższy  i  najlepiej,  jeśli  będzie  to  robione  równolegle. 

Rozpoczęły się już prace w Zwartowie.

Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo powiedziała, że prace się 

rozpoczęły,  ale już stanęły,  a ona ma problem, ponieważ nie może wyjechać 

z powodu tych prac ze swojej posesji.

Pan Waldemar Miśko  stwierdził,  że  trzeba uzbroić  się  w cierpliwość,  takie 

sytuacje będą miały miejsce, przy tego typu pracach jest to oczywiste, że będą 

problemy z wyjechaniem, czy wyjściem. Należy się zastanowić jak mają być 

liczone koszty,  czy średnio w całej  Gminie,  czy poszczególne miejscowości. 

Dodał, że według niego średnia w całej Gminie jest chyba najodpowiedniejsza. 
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Zasygnalizował również, że cena w 2011 roku wzrośnie około 100%. Razem 

woda  i  ścieki  brutto,  taryfę  którą  przedkłada  Spółka  w  momencie  oddania 

inwestycji do użytku będzie około 22zł, ale nadal będą dopłaty z budżetu Gminy 

i cena dla mieszkańca będzie niższa, ale jaka dokładnie na dzień dzisiejszy nie 

można określić. Nie można też powiedzieć, czy wzrośnie o 100% w ciągu trzech 

lat, czy mniej, jak będą się kształtować dopłaty też nie wiadomo, cena wzrośnie, 

ale  Gmina  będzie  otrzymywać  większą  kwotę  podatku  od  nieruchomości, 

a  uzyskane  środki  wszystkie  lub  prawie  wszystkie  zostaną  przeznaczone  na 

dopłaty. Będzie to spora kwota, szacunkowo 1.000.000 – 1.200.000zł. Na dzień 

dzisiejszy jest  sytuacja  taka,  że  rocznie  z  podatku od nieruchomości  dochód 

budżetu jest około 300.000 – 320.000zł, a dopłata w roku bieżącym i przyszłym 

660.000zł.  To  co  z  podatku  przynajmniej  na  początku  będzie  przeznaczone 

w postaci dopłat do cen.     

Pani Bogumiła Hałasa radna Rady Miejskiej w Karlinie  przedstawiła treść 

projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen za zbiorowe dostarczanie 

wody i odprowadzanie ścieków dla gospodarstw domowych.

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 był przeciwny, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała 

Nr XXVII/277/08 została podjęta. 

Ad. 7m

Pani Izabela Berg – Sadowska  omówiła projekt   uchwały w sprawie  zmian 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 

Po  dokonanych  zmianach  plan  przedstawia  się  dochodami  w  wysokości 

381.289,45zł oraz wydatkami w wysokości 381.289,45zł.

Pan Dariusz Michalski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.
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Uchwała  Nr  XXVII/278/08  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 7n

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się 

do  radnych  o  zgłaszanie  kandydatów  do  składu  komisji  skrutacyjnej  do 

przeprowadzenia wyborów Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie.

Pan  Dariusz  Michalski  zaproponował  Panią  Bogumiłę  Hałasa,  która  nie 

wyraziła zgody na pracę w komisji. 

Pani  Bożena  Nadziejko  zaproponowała  Panią  Halinę  Pogorzelską,  która 

wyraziła zgodę na pracę w komisji. 

Pan Albin Kryger  zaproponował  Pana Stanisława Spaleniaka,  który  wyraził 

zgodę na pracę w komisji. 

Pani  Halina Pogorzelska  zaproponowała Pana Sławomira Kaczmarka,  który 

wyraził zgodę na pracę w komisji. 

Lista kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej została zamknięta.

Radni  dokonali  wyboru  Komisji  Skrutacyjnej  w następującym składzie: 

Halina Pogorzelska, Stanisław Spaleniak i Sławomir Kaczmarek.

Członkowie  Komisji  jako przewodniczącego wybrali  spośród siebie  Pana 

Sławomira Kaczmarka.

Pan  Tomasz  Rusiecki  poprosił  o  zgłaszanie  kandydatur  na 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Karlinie.

Radny  Pan  Waldemar  Grażyński  zgłosił  kandydaturę  Pana  Jana 

Korzeniowskiego. 

Radny Pan Albin Kryger zgłosił kandydaturę Pani Bogumiły Hałasa.
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Nie zostały zgłoszone inne kandydatury. Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na 

kandydowanie. 

Pan  Aleksander  Twarowski  powiedział,  że  wybór  Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej musi się odbyć w głosowaniu tajnym, bezwzględną większością 

głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. 

Komisja  skrutacyjna  po  przeliczeniu  rozdała  karty  do  głosowania.  Po  akcie 

głosowania  i  ustaleniu  wyników  Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  Pan 

Sławomir  Kaczmarek  odczytał  wyniki  głosowania  (protokół  komisji  wraz 

z kartami do głosowania załączono do protokołu) i stwierdził, że w głosowaniu 

wzięło udział 14 radnych, głosów ważnych oddano 14, nikt nie wstrzymał się od 

głosu, poszczególni kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:

1. Jan Korzeniowski - 6 głosów

2. Bogumiła Hałasa   - 8 głosów

W wyniku tajnego głosowania na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Karlinie została wybrana Pani Bogumiła Hałasa.

Na potwierdzenie wyników głosowania Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 

Tomasz Rusiecki odczytał Uchwałę Nr XXVII/279/08 Rady Miejskiej.

Ad. 7o

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Rusiecki  poinformował 

obecnych,  że  z  uwagi  na  rezygnację  z  funkcji  Przewodniczącego Rady  oraz 

wyborem nowego należy dokonać zmian w składach osobowych stałych komisji 

Rady. W związku z tym należy odwołać Pana Rusieckiego ze składów komisji 

Budżetu,  Zdrowia,  Kultury  i  Oświaty  oraz  Mieszkaniowej  i  Gospodarki 

Komunalnej,  a  Pana  Kazimierza  Ryszewskiego  powołać  do  dwóch  stałych 

komisji  Rady. Pan Ryszewski  jest  nieobecny,  ale  w Biurze  Rady złożył  soje 
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oświadczenie, że chciały pracować w składach komisji ds. Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Bezpieczeństwa oraz Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty.  

Pan Tomasz  Rusiecki  przedstawił  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 

w składach osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Karlinie.

Uchwała  Nr  XXVII/280/08  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 8 

Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  uwagę na 

fakt,  że  spadł  śnieg a  nie została  odśnieżona droga dojazdowa do Syrkowic, 

zapytał jak będzie odbywało się odśnieżanie dróg w okresie zimy.

Pani  Izabela  Berg  –  Sadowska  Podinspektor ds.  inwestycji  w  Referacie 

Gospodarki  Przestrzennej  i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miasta 

i  Gminy w Karlinie  powiedziała,  że  zgodnie  z  zawarta umową wykonawca 

firma Pana Jana Kruszewskiego ma na czas  akcji  dwie godziny jeśli  chodzi 

o  miasto  i  cztery  gminę  od  momentu  zgłoszenia.  W niedzielę  zgłaszano  na 

pewno odśnieżanie Karlina i Karlinko plus Witolub. Jeśli chodzi o drogi gminne 

Pan Kruszewski otrzymał zlecenie  aby pług przejechał  i  odśnieżył  drogi,  ale 

również  drogi  powiatowe.  Zgłoszono  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych 

w  Białogardzie  potrzebę  przyspieszenia  odśnieżania.  Dodała,  że  Pan  Paweł 

Filipowicz przekaże sołtysom swój numer telefonu, aby do niego bezpośrednio 

zgłaszali  potrzebę  odśnieżenia  dlatego,  że  Pan  Kruszewski  wyjeżdża 

z odśnieżarką tylko po telefonie z Urzędu.  

Pani  Bożena  Nadziejko  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  poprosiła 

o  przekazanie  Panu  Kruszewskiemu,  aby  w  sołectwach  odśnieżane  były 

wszystkie drogi, zdarza się, że odśnieżona zostaje jedna droga, a mieszkający 

przy pozostałych nie mogą ani wyjść, ani wyjechać.  
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Pani Berg – Sadowska odpowiedziała, że starają się, aby odśnieżone były drogi 

łączące się z wyjazdami na posesję. 

Przewodniczący Rady Pan Rusiecki  powiedział,  że pomysł z telefonem jest 

zasadny,  Pan  Filipowicz  przyjmie  wszystkie  zgłoszenia  i  przekaże  Panu 

Kruszewskiemu.  We  wrześniu  na  sesji  jednym  z  tematów  był  problem 

bezrobocia,  otrzymał  informację,  że  trudna  sytuacja  kadrowa  jest  w  Spółce 

,,Feretti”, czy to prawda że były duże zwolnienia?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że 

nie posiada żadnych informacji na ten temat. 

   

Ad. 9 

Pan  Bogdan  Piłkowski  mieszkaniec  Karlina  powiedział,  że  słuchał 

wystąpienia Pana Kośmidera na temat przygotowania do zimy i stwierdził, że 

żyje on w wirtualnym świecie. Nikt nie odśnieża ulic i dróg na Osiedlu nr 2, 

przejechał wokół szkoły, ale nie było widać śladów, żeby przejechał pług, żeby 

było odśnieżone.  Z piątku na sobotę padał  śnieg i  pierwszy samochód który 

przejechał po ulicy Chrobrego z piaskiem, było to około wpół do trzeciej i był to 

jedyny samochód. W dniu dzisiejszym przed sesją nikt nie pojawił się,  żeby 

odśnieżyć.  Na  ulicy  Kościuszki  jeździł  mały  ciągnik,  ponieważ  był  ślad  na 

chodniku,  czyli  w sobotę  było  tam odśnieżane.  Zwrócił  się  z  pytaniem,  czy 

pozostałe ulice również będą odśnieżane przy użyciu tego małego pojazdu? Na 

osiedlu na którym mieszka jest kilka rodzin gdzie mieszkają ludzie, którzy mają 

skończone  już  osiemdziesiąt  lat  i  trudno  im  wyjść  z  łopatą  by  odśnieżyć. 

Obowiązkiem Gminy  byłoby  zadbać  i  odśnieżyć,  zwłaszcza,  że  mieszkańcy 

płacą maksymalne podatki. Ustawa o samorządzie gminnym art. 7 ust. 1 pkt 2 

i  14  mówi  o  obowiązkach  Gminy,  że  powinna  dbać  o  bezpieczeństwo  na 

drogach,  na  ulicach.  Druga  sprawa,  jakie  konsekwencje  będą  czekały,  jeżeli 

sprawy w Sądzie zakończą się negatywnie, dwa wyroki już były nie po myśli 
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Urzędu, chodzi o opiekę społeczną o pieniądze które miały być według jednej 

uchwały,  potem  wypłacane  były  na  podstawie  innej,  ktoś  coś  podpisał 

dodatkowo, a jest to trzy lata wstecz, jest proces, będą jakieś odsetki, koszty 

sądowe, to nie będą złotówki, ale setki tysięcy, bo to dotyczy sześciu osób, jeżeli 

te osoby wygrają, czy na taką samą drogę nie wystąpią pozostali pracownicy, 

którym też przysługiwały te pieniądze zgodnie z tą uchwałą. Czy osoby, które 

mieszały w tych papierach poniosły jakąś odpowiedzialność, czy mogą pełnić 

zaszczytne funkcje, jeżeli ktoś podpisuje dwie różne uchwały.

Pan  Ryszard  Wapniarski  Przewodniczący  Zarządu  Osiedla  Nr  2 

podziękował za wykonanie progów na jezdniach i plany remontu dróg na rok 

2009. Zgłosił potrzebę odwrócenia jednej z lamp oświetleniowych na parkingu 

przy  cmentarzu,  tam  młodzi  kierowcy  urządzają  sobie  zabawy.  Zwrócił  się 

z pytaniem, czy Pan Kruszewski ma podpisaną umowę z Gminą, czy tylko na 

żądanie.  Jeżeli  będą  w nocy opady i  nasypie  dużo śniegu,  powinien być  on 

zobligowany do odśnieżania. Zwrócił się też z pytaniem, czy środki w budżecie 

są  zaplanowane  na  jedną  drogę,  czy  kilka  do  poszczególnych  działek 

inwestycyjnych. Powiedział, że Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza 

mobilizował mieszkańców, aby na Święto Niepodległości wywieszali oni flagi, 

ale na budynkach WTZ ,,Iskierka” i Szymanowskiego 17 flagi wywieszone nie 

były.  Każdy  mieszkaniec  będzie  musiał  ponosić  koszty  za  przyłącza  to 

prawidłowo, ale jeśli chodzi o modernizację oczyszczalni,  czy duży skok cen 

będzie na czas spłaty kredytu, a później to się unormuje i cena spadnie?

Pan Tomasz Rusiecki poinformował obecnych, że w ostatnią sobotę odbyła się 

uroczystość 15 lat działalności chóru ,,Passionato”. Może się podobać lub nie 

jego śpiew, jest to grupa starszych ludzi jest tam wielu znajomych i członków 

rodzin osób obecnych na sesji, odbyła się msza o godzinie 18 –tej, chór śpiewał 

w  kościele,  była  telewizja  kablowa,  następnie  uroczystość  w  Karlińskim 

Ośrodku Kultury. Obecny był Pan Dyrektor Pawlik, Zastępca Burmistrza Pan 

Lewandowski, Radę reprezentował Przewodniczący.  Następnie zwrócił się do 

członków  Komisji  Oświaty  i  powiedział,  że  jubilatom było  bardzo  przykro, 
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ponieważ liczyli na zaproszonych gości. Osoby w tym chórze bardzo osobiście 

podchodzą do takich spraw. Dwie osoby będące członkami tej komisji zgłosiły 

wcześniej swoje usprawiedliwienie, pozostałe potraktowały to tak ,,nijak”. Tym 

dwudziestu kilku osobom należy się szczególny szacunek za to co robią, za ich 

wytrwałość,  odpowiedzialność,  obecność  dwa  razy  w  tygodniu  na  próbach, 

uczestnictwo  w  różnych  uroczystościach,  piętnaście  lat  funkcjonowania 

w Karlinie, jeżdżą również na występy do Dargun. Bycie radnym to nie tylko 

udział w komisjach, na sesji, ale Rada powinna być widoczna, obecna tam gdzie 

są duże imprezy, ale tam gdzie są imienne zaproszenia powinno się być, a wręcz 

trzeba. To jest część pracy w Radzie, a jeśli coś wypada życiowo, to grzeczność 

nakazuje usprawiedliwić, przeprosić za swoją nieobecność. Apel na przyszłość, 

należy mieć na względzie, że mieszkańcy wiedzą kto jest radnym. 

Pani Bogumiła Hałasa  podziękowała za jej wybór na Wiceprzewodniczącego 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  i  powiedziała,  że  ma  nadzieję,  iż  sprosta 

dodatkowym obowiązkom. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  chciał  jeszcze  raz  zabrać  głos,  podkreślił,  że  nie 

wykorzystał przy wcześniejszej wypowiedzi przyznanego mu czasu 5 minut.

Przewodniczący Rady Pan Rusiecki  powiedział, że punkt został zakończony. 

Stwierdził,  że  Pan  Wapniarski  ma  bardzo  dobry  sposób  i  zawsze  jest 

przygotowany pisemnie, wystąpienie jest krótkie, bez opowiadań, bez oceniania 

tego o czym mówiono na poprzedniej sesji.  

  

Ad. 10 

Ponieważ nie zostały zgłoszone interpelacje Przewodniczący Rady Pan Rusiecki 

zaproponował przejście do następnego punktu obrad. 
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Ad. 11 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że jeśli 

chodzi o odśnieżanie, to jakkolwiek nie byłoby ono prowadzone zawsze będą 

uwagi,  pretensje.  Nie  ma koordynacji  pomiędzy zarządcami dróg,  a  są drogi 

wojewódzkie, powiatowe, czy gminne, które się ze sobą łączą. Zdarza się, że 

jedzie  odśnieżarka,  jest  pług  i  piaskarka  i  ma  podniesiony  pług  do  góry 

ponieważ  jedzie  po  drodze  wojewódzkiej,  aby  odśnieżyć  drogę  powiatową. 

Może  gdyby  działania  były  wspólne,  a  koszt  mógłby  być  niewiele  większy, 

można byłoby odśnieżyć lepiej. Odśnieżanie odbywa się tylko i wyłącznie na 

zgłoszenie  Urzędu,  sołtysi  otrzymają  numer  telefonu  do  Pana  Filipowicza 

i o każdej porze dnia i nocy można do niego dzwonić, on uruchamia wykonawcę 

dlatego że gdyby dano wolną rękę, być może w ciągu nocy pięć razy odśnieżony 

byłby ten sam odcinek, a w ślad za tym przyszłyby odpowiednie rachunki. Jeśli 

opady  są  intensywne  to  nie  ma  szans  na  to,  żeby  zrobić  to  w  sposób 

zadowalający i by drogi i chodniki wszystkie były czarne. Śnieg będzie leżał 

i  tego  się  nie  da  uniknąć.  Wszelkie  uwagi  należy  zgłaszać  do  pracowników 

Referatu  Gospodarki  Przestrzennej  i  ochrony  Środowiska.  Co  do  uwagi 

zgłoszonej przez Pana Wapnierskiego na temat lampy oświetleniowej, zostanie 

to sprawdzone, ale poprosił o dokładne wskazanie o którą chodzi, a następnie 

zgłoszone  to  będzie  do  Spółki  Oświetleniowej,  która  zarządza  oświetleniem 

o odwrócenie jej we właściwym kierunku. Jeśli chodzi o strefę i drogę, zjazdy 

w projekcie  są tylko do firmy Scanrad tam już jest  ustalona działka  i  firma 

funkcjonuje,  pozostałe  działki  i  sam  zjazd  z  drogi  będzie  musiał  zrobić 

właściciel,  to  nie  będą  długie  wjazdy.  Co  do  flag  na  budynkach  zostanie 

zwrócona uwaga kierownikowi WTZ oraz administratorowi budynku przy ulicy 

Szymanowskiego Często jest tak, że po święcie flagi są zrzucane albo giną, po 

każdym święcie jest mniej flag. Czy spadną ceny wody i ścieków po spłacie 

kredytu  nie  wie  i  takiej  deklaracji  nie  złoży.  Jeśli  chodzi  o  kwestie  opieki 

społecznej, jeśli do tego dojdzie to z podatków będzie spłacane zobowiązanie 

wobec  pracowników,  jeśli  taki  będzie  wyrok  ostateczny.  Kwestie 
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odpowiedzialności,  kiedy  tylko  ta  sprawa wyszła  na  jaw było  zgłoszenie  do 

prokuratury,  prowadzone  było dochodzenie,  nie  ustalono winnych tego stanu 

rzeczy. Dla przypomnienia są dwie uchwały, o tej samej treści tylko różnią się 

wysokością stawek jest 450zł i 4,50zł za punkt i druga gdzie jest 650zł i 6,50zł 

za  punkt.  Przyjęte  dla  wszystkich  wynagrodzenia,  w  tym  również  dla 

kierownika  ówczesnego MGOPS że  jest  do 450zł  i  4,50zł  za  punkt  i  to  się 

mieściło  w  ryzach  budżetowych.  Nie  można  było  przyjąć  650zł  i  6,50zł, 

ponieważ nie mieściło się to w budżecie, przekraczały budżet przeznaczony dla 

opieki społecznej i Prokuratura również w umorzeniu wyraźnie to stwierdziła, 

że uchwała w której są stawki 450zł i  4,50zł jest uchwałą prawidłową. Sądy 

pracują, toczą się postępowania, jeśli ostateczny wyrok będzie niekorzystny to 

spowoduje  wypłatę  odszkodowań,  200.000 –  300.000zł,  być  może to  będzie 

inna  kwota,  natomiast  trzeba  będzie  pokusić  się  o  kasację  wyroku.  Wyrok 

drugiej instancji jest wyrokiem do wykonania.

Ad. 12

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz  zaproszonym gościom i  o  godzinie  1450 dokonał  zamknięcia  XXVII 

sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XXVII/08
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 24 listopada 2008 roku
	Otwarcia XXVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie o godzinie 1200                        w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu). Poinformował obecnych, że Pan Kazimierz Ryszewski w dniu             4 listopada br. złożył w Biurze Rady pisemną rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie. 19 listopada br. odbyła się sesja nadzwyczajna, w porządku obrad której zalazły się punkty dotyczące przyjęcia rezygnacji Pana Ryszewskiego z funkcji i powołanie nowego Przewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie. Dodał, że Pan Ryszewski nie jest obecny na sesji, prosił o usprawiedliwienie go, ponieważ tak się złożyło, że w sprawach rodzinnych musiał wyjechać. Bardzo często koniec roku jest pełen nowych propozycji i rozwiązań, Pan Rusiecki otrzymał od Rady propozycję kandydowania na Przewodniczącego, wyraził zgodę i został wybrany. Na poprzedniej sesji przyrównał Radę Miejską do jachtu płynącego po jeziorach, czy morzach z marynarzami posiadającymi odpowiednie funkcje i aby ten jacht się nie wywrócił potrzeba wzorowej, odpowiedzialnej, zespołowej pracy i tak też powinno być w Radzie. Można się kłócić i spierać, ale wszyscy ,,płyną”                w jednym kierunku, dla rozwoju i lepszej przyszłości gminy i jej mieszkańców. Jakie będą wyniki ocenią wyborcy za dwa lata.   
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych, co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
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	Zmiana do porządku obrad została przyjęta w wyniku jawnego                        i jednomyślnego głosowania.
	Obie zaproponowane zmiany do porządku obrad zostały przyjęte w wyniku  jednomyślnego głosowania.
	Pan Tomasz Rusiecki przedstawił porządek obrad wraz ze zmianami. Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
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	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Informacja o pracy Rady Powiatu Białogardzkiego – radni z terenu Gminy Karlino.
	4.Informacja Inspektora ds. obronnych, obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego na temat przygotowania do zimy. 
	5.Informacje na temat stanu dróg na terenie Gminy Karlino.
	6.Projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok.
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	a)określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości,
	b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
	c)określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino,
	d)opłaty od posiadania psów,
	e)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok,
	f)zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo,
	g)zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo,
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	i)przejęcia od Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich       w Koszalinie zadania – wykonania dokumentacji projektowo kosztorysowej na budowę ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163 w Karlinie,
	j)udzielenia pomocy finansowej Zachodniopomorskiemu Zarządowi Dróg Wojewódzkich w Koszalinie na sfinansowanie dokumentacji  projektowo - kosztorysowej na budowę ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163 w Karlinie,
	k)przyjęcia planu sesji Rady Miejskiej na 2009 rok,
	l)zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
	ł) ustalenia dopłat do cen za zbiorowe dostarczanie wody                                      i odprowadzanie ścieków  dla gospodarstw domowych,
	m)zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008,
	n)wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie,
	o)zmian w składach osobowych stałych komisji Rady Miejskiej                 w Karlinie.
	8.Interpelacje i zapytania radnych.
	9.Wolne wnioski i informacje.
	10.Odpowiedzi na interpelacje.
	11.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
	12.Zakończenie XXVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c
	Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że protokół z XXV sesji Rady Miejskiej           w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady  i zwrócił się do radnych        z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Protokół Nr XXVI/08 z XXVI sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 19 listopada 2008 roku został przyjęty.
	Ad. 2
	Ad. 3
	Pan Tomasz Rusiecki w imieniu Pana Jana Maciążka Przewodniczącego Rady Powiatu Białogardzkiego przeprosił za jego nieobecność z powodu odbywającego się posiedzenia Komisji, jako przygotowanie sesji piątkowej, której jeden punkt porządku obrad dotyczy wspólnej inwestycji Gminy                 i Powiatu. Następnie zwrócił się do Pana Tomasza Hyndy Wicestarosty Powiatu Białogardzkiego, że jeśli ma jakąś ważną informację którą chciałby przekazać, to może to zrobić w tym punkcie. 
	Pan Tomasz Hynda Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego stwierdził, że Pan Burmistrz Miśko wspomniał o wspólnym przedsięwzięciu dotyczącym remontu dróg. Ze wspólnie realizowanych spraw z Miastem i Gminą Karlino, na najbliższą sesję trafi projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie dofinansowania budowy hali widowiskowo – sportowej w Karlinie, dofinansowanie miałoby być w wysokości 3.000.000zł rozpisane na poszczególne lata, w roku przyszłym ma być rozpoczęcie tej inwestycji, następnie realizacja latach 2010 - 2011. Podjęte zostały również rozmowy z właścicielami działek, które leżą na terenie Gminy Białogard, ale przy drodze do Karlina, czyli na trasie między Białogardem            a Redlinem, podjęto wysiłki, aby wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich wybudować ciąg pieszo – rowerowy. Właścicieli działek jest około trzydziestu       i ale wszyscy już wyrazili zgodę. W niedługim czasie powstanie koncepcja, a na jej podstawie projekt na tę inwestycję. Dodał, że jest już po rozmowach                 z Burmistrzem Miśko, że będą wspólne zabiegi o pozyskanie środków na sfinansowanie tej inwestycji. Z innych spraw w ramach programu budowa boiska ,,Orlik” przy Zespole Szkół w Białogardzie, dwa lata temu została tam wyremontowana hala sportowa, a teraz boisko z którego również korzysta młodzież mieszkająca na terenie Gminy Karlino. Były plany przeprowadzenia modernizacji całego obiektu, wniosek został złożony do wspólnego projektu realizowanego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty Takie wielofunkcyjne boisko powstaje również przy Ośrodku Wspierania Rodziny. 
	Przewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki podziękował za informacje              i podkreślił, że ścieżka rowerowa jest bardzo ważna dla bezpieczeństwa na drodze, ponieważ wiele osób dojeżdża do pracy w Białogardzie właśnie na rowerach.
	  
	Ad. 4
	Pan Grzegorz Kośmider Inspektor ds. obronnych, obrony cywilnej                   i zarządzania kryzysowego przedstawił informację na temat przygotowania do zimy (informacja załączona do protokołu).
	Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 powiedział, że w piątek osiedla na którym mieszka zima ,,zaskoczyła”, na drugi dzień ciężko było się wydostać. Drogi wcześniej wyjeżdżone nie są już drogami i nie są odśnieżane, należy zwrócić większą uwagę na przejezdność nowych dróg na osiedlu domków jednorodzinnych. Ktoś kto świadczy usługi odśnieżania nie zapoznał się chyba z nową trasą, jeszcze raz poprosił o zwrócenie uwagi na przejezdność.  
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina stwierdził, że nie są ulice czyszczone i nie jest sprzątany śnieg.
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki powiedział, że uwaga Pana Piłkowskiego powinna być zgłoszona w innym punkcie porządku obrad.
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że mówi się o odśnieżaniu, a on dowiedział się przed sesją, że w Czerwięcinie, gdzie obecnie mieszka tylko jedna samotna kobieta zdarzył się pożar, należałoby tam dotrzeć i zobaczyć w jakim stanie jest budynek, czy nadaje się do zamieszkania, ponieważ warunki lokalowe już wcześniej nie były dobre. Kiedyś proponowano jej mieszkanie, ale odmówiła jego przyjęcia. Może               w obecnej sytuacji należałoby jej zaproponować jakieś rozwiązanie. 
	Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej w Karlinie powiedział, że                        w środę wraz z pracownikiem Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz kominiarzem Panem Zabłockim planują wyjazd, aby sprawdzić, jakie tam są warunki, czy dom nadaje się do zamieszkania.
	Ad. 5
	Pani Izabela Berg – Sadowska Podinspektor ds. inwestycji w Referacie Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta                i Gminy w Karlinie zapoznała obecnych z informacją o stanie dróg gminnych na terenie gminy Karlino (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 6
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła radnym projekt budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok (załączono do protokołu).
	Ad. 7a
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień z podatku od nieruchomości.
	Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania Uchwała                 Nr XXVII/265/08 została podjęta. 
	Ad. 7b
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały          w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku głosowania Uchwała                 Nr XXVII/266/08 została podjęta. 
	Ad. 7c
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.
	Radna Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła zebranym treść projektu uchwały.
	Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała  Nr XXVII/267/08 została podjęta. 
	Ad. 7d
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Granat omówiła projekt uchwały       w sprawie opłaty od posiadania psów.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXVII/268/08  została podjęta.
	Pani Krystyna Granat wyjaśniła również, że Rada nie podejmuje uchwały          w sprawie obniżenia średniej ceny żyta. Wyjaśniła, że Prezes Głównego Urzędu Statycznego w Komunikacie z dnia 17 października 2008 roku ogłosił, że średnia cena skupu żyta przyjmowana jako podstawa do naliczenia podatku rolnego za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku wyniosła 55,80zł/1dt.    W roku ubiegłym cena żyta ogłoszona w Komunikacie wynosiła 58,29zł/1dt                  i została przez Radę Miejską obniżona uchwałą do kwoty 55,00zł/1dt, a w roku bieżącym, ponieważ proponowana jest stawka maksymalna, czyli 55,80zł/1dt  jako podstawa do naliczenia podatku nie będzie podejmowana uchwała w tej sprawie. 
	Ad. 7e
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino omówiła również projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 32.103.867,01zł, wydatkami w wysokości 31.584.545,32zł, oraz nadwyżką                                w wysokości 519.321,69zł.
	Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
	Uchwała Nr XXVII/269/08 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania.  
	Ad. 7f
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 20/5                 o powierzchni 0,0360ha.
	Wiceprzewodniczący Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały  w sprawie zbycia  nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych Uchwała                Nr XXVII/270/08  została podjęta.  
	Ad. 7g
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 20/6 o powierzchni 0,1184ha.
	Radna Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały  w sprawie zbycia  nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Malonowo.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXVII/271/08  została podjęta.  
	Ad. 7h
	Pan Maciej Myczka omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 36 kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych Gminy Karlino, których przedmiotem są te same nieruchomości, dotychczas wynajmowane lub dzierżawione na podstawie umów zawartych na czas oznaczony do trzech lat.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXVII/272/08 została podjęta.  
	Ad. 7i
	Pani Izabela Berg – Sadowska Podinspektor ds. inwestycji w Referacie Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta                i Gminy w Karlinie zapoznała obecnych z projektem uchwały w sprawie przejęcia od Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie zadania publicznego polegającego na wykonaniu dokumentacji projektowo - kosztorysowej na budowę ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163 w Karlinie, na odcinku około 3km.
	Pani Bogumiła Hałasa Radna Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść projektu uchwały.
	Uchwała Nr XXVII/273/08 została podjęta w wyniku jawnego                           i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7j
	Pani Izabela Berg – Sadowska omówiła projekt  uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Gminy pomocy finansowej Zachodniopomorskiemu Zarządowi Dróg Wojewódzkich w Koszalinie na sfinansowanie dokumentacji  projektowo - kosztorysowej i pełnienie nadzoru autorskiego na budowę ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 163  w Karlinie, na odcinku około 3km. Pomoc udzielona zostanie ze środków budżetu na 2009 rok w wysokości do kwoty 25.000zł.
	Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały.
	Uchwała Nr XXVII/274/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7k
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie omówił plan sesji Rady Miejskiej na 2009 rok.
	Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu.
	Uchwała Nr XXVII/275/08 została podjęta jednomyślnie. 
	Ad. 7l
	Pani Marianna Przychodni Prezes Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji w Białogardzie przedstawiła obecnym propozycje RWiK Spółka z o.o.                w Białogardzie do taryf obowiązujących w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2009 roku. Cena m³ wody dla odbiorców wszystkich wzrasta do ceny3,19zł/m³, cena ścieków dla dostawców wszystkich wzrasta do 7,70zł/m³, opłata abonamentowa dla odbiorcy dla ryczałtu 3,84zł/odb/m³ i dla wodomierzy 4,89zł/odb/m³.
	Wiceprzewodniczący Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę               i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
	Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 był przeciwny, 4 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała  Nr XXVII/276/08 została podjęta. 
	Ad. 7ł
	Pani Marianna Przychodni poinformowała obecnych, że proponowane dopłaty Gminy do gospodarstw domowych ustala się do ceny wody w wysokości 0,44zł/m³, ścieków 2,75zł/m³
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino zwracając się do sołtysów powiedział, że znany jest koszt jednego przyłącza kanalizacji sanitarnej, tam gdzie nie ma kanalizacji trzeba wykonać przyłącza, a przyłącza są obowiązkiem właściciela nieruchomości. Zostanie zorganizowane spotkanie na temat kosztów, jak będzie to wyglądało w Gminie. Trzeba przyjąć zasadę, że liczony będzie średni koszt przyłączenia bez względu na to, czy będzie to 5, 50, czy 100 metrów. Szacunek na dziś to koszt 5.300 – 5.400zł brutto, ale dokładnie będzie można określić to po przetargu. Będzie propozycja, aby część kosztów pokryli mieszkańcy, część będzie do wykonania w sensie rzeczowym, częściowo trzeba będzie sfinansować, ale trzeba będzie uzbierać całą kwotę. Będzie możliwość dopłaty do tych przyłączy z budżetu Gminnego Ochrony Środowiska. Szczegóły zostaną omówione na spotkaniu ogólnym, a następnie      w każdej miejscowości, w ciągu pierwszego spotkania trzeba będzie wypracować stanowisko w sprawie kosztów przyłączy. Mówiąc o tych inwestycjach nie mówiono o wydatkach, a będzie to w roku 2010 około 60.000.000zł na sieci wodociągowe, kanalizacyjne, na modernizację oczyszczalni oraz modernizacje i remonty ujęć wody. Będą tylko cztery ujęcia wody w całej Gminie, jedno w Redlinie i trzy na terenie wiejskim, czyli Karwin, Karścino i Daszewo. Generalnie problem z finansowaniem jest taki, że to jest obowiązek właściciela nieruchomości, obecnie nie ma możliwości pozyskania środków na sfinansowanie przyłączy wodociągowych czy kanalizacyjnych                  z funduszy unijnych. Sprawdzane są możliwości pozyskiwania pożyczek              z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, Bank Ochrony Środowiska, jak to będzie nie wiadomo, czy Gmina będzie mogła brać taką pożyczkę, czy właściciele będą musieli być stroną, czy może umowa pomiędzy Gminą                  a właścicielem i Gmina wystąpi w imieniu właścicieli, te szczegóły są obecnie sprawdzane. Najkorzystniej jest realizować inwestycję kompleksowo na terenie całej gminy, ale musi być źródło finansowania, wówczas koszt jednego przyłącza będzie niższy i najlepiej, jeśli będzie to robione równolegle. Rozpoczęły się już prace w Zwartowie.
	Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo powiedziała, że prace się rozpoczęły, ale już stanęły, a ona ma problem, ponieważ nie może wyjechać          z powodu tych prac ze swojej posesji.
	Pan Waldemar Miśko stwierdził, że trzeba uzbroić się w cierpliwość, takie sytuacje będą miały miejsce, przy tego typu pracach jest to oczywiste, że będą problemy z wyjechaniem, czy wyjściem. Należy się zastanowić jak mają być liczone koszty, czy średnio w całej Gminie, czy poszczególne miejscowości. Dodał, że według niego średnia w całej Gminie jest chyba najodpowiedniejsza. Zasygnalizował również, że cena w 2011 roku wzrośnie około 100%. Razem woda i ścieki brutto, taryfę którą przedkłada Spółka w momencie oddania inwestycji do użytku będzie około 22zł, ale nadal będą dopłaty z budżetu Gminy i cena dla mieszkańca będzie niższa, ale jaka dokładnie na dzień dzisiejszy nie można określić. Nie można też powiedzieć, czy wzrośnie o 100% w ciągu trzech lat, czy mniej, jak będą się kształtować dopłaty też nie wiadomo, cena wzrośnie, ale Gmina będzie otrzymywać większą kwotę podatku od nieruchomości,             a uzyskane środki wszystkie lub prawie wszystkie zostaną przeznaczone na dopłaty. Będzie to spora kwota, szacunkowo 1.000.000 – 1.200.000zł. Na dzień dzisiejszy jest sytuacja taka, że rocznie z podatku od nieruchomości dochód budżetu jest około 300.000 – 320.000zł, a dopłata w roku bieżącym i przyszłym 660.000zł. To co z podatku przynajmniej na początku będzie przeznaczone             w postaci dopłat do cen.     
	Pani Bogumiła Hałasa radna Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen za zbiorowe dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków dla gospodarstw domowych.
	Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 był przeciwny, 2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania radnych Uchwała  Nr XXVII/277/08 została podjęta. 
	Ad. 7m
	Pani Izabela Berg – Sadowska omówiła projekt  uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. Po dokonanych zmianach plan przedstawia się dochodami w wysokości 381.289,45zł oraz wydatkami w wysokości 381.289,45zł.
	Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.
	Uchwała Nr XXVII/278/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7n
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów do składu komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie.
	Pan Dariusz Michalski zaproponował Panią Bogumiłę Hałasa, która nie wyraziła zgody na pracę w komisji. 
	Pani Bożena Nadziejko zaproponowała Panią Halinę Pogorzelską, która wyraziła zgodę na pracę w komisji. 
	Pan Albin Kryger zaproponował Pana Stanisława Spaleniaka, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 
	Pani Halina Pogorzelska zaproponowała Pana Sławomira Kaczmarka, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 
	Lista kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej została zamknięta.
	Radni dokonali wyboru Komisji Skrutacyjnej w następującym składzie: Halina Pogorzelska, Stanisław Spaleniak i Sławomir Kaczmarek.
	Członkowie Komisji jako przewodniczącego wybrali spośród siebie Pana Sławomira Kaczmarka.
	Pan Tomasz Rusiecki poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Karlinie.
	Radny Pan Waldemar Grażyński zgłosił kandydaturę Pana Jana Korzeniowskiego. 
	Radny Pan Albin Kryger zgłosił kandydaturę Pani Bogumiły Hałasa.
	Nie zostały zgłoszone inne kandydatury. Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
	Pan Aleksander Twarowski powiedział, że wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej musi się odbyć w głosowaniu tajnym, bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. 
	Komisja skrutacyjna po przeliczeniu rozdała karty do głosowania. Po akcie głosowania i ustaleniu wyników Przewodniczący komisji skrutacyjnej Pan Sławomir Kaczmarek odczytał wyniki głosowania (protokół komisji wraz              z kartami do głosowania załączono do protokołu) i stwierdził, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosów ważnych oddano 14, nikt nie wstrzymał się od głosu, poszczególni kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:
	1.Jan Korzeniowski - 6 głosów
	2.Bogumiła Hałasa   - 8 głosów
	W wyniku tajnego głosowania na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej     w Karlinie została wybrana Pani Bogumiła Hałasa.
	Na potwierdzenie wyników głosowania Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki odczytał Uchwałę Nr XXVII/279/08 Rady Miejskiej.
	Ad. 7o
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Rusiecki poinformował obecnych, że z uwagi na rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady oraz wyborem nowego należy dokonać zmian w składach osobowych stałych komisji Rady. W związku z tym należy odwołać Pana Rusieckiego ze składów komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty oraz Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej, a Pana Kazimierza Ryszewskiego powołać do dwóch stałych komisji Rady. Pan Ryszewski jest nieobecny, ale w Biurze Rady złożył soje oświadczenie, że chciały pracować w składach komisji ds. Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa oraz Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty.  
	Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian          w składach osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Karlinie.
	Uchwała Nr XXVII/280/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8 
	Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił uwagę na fakt, że spadł śnieg a nie została odśnieżona droga dojazdowa do Syrkowic, zapytał jak będzie odbywało się odśnieżanie dróg w okresie zimy.
	Pani Izabela Berg – Sadowska Podinspektor ds. inwestycji w Referacie Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta                i Gminy w Karlinie powiedziała, że zgodnie z zawarta umową wykonawca firma Pana Jana Kruszewskiego ma na czas akcji dwie godziny jeśli chodzi           o miasto i cztery gminę od momentu zgłoszenia. W niedzielę zgłaszano na pewno odśnieżanie Karlina i Karlinko plus Witolub. Jeśli chodzi o drogi gminne Pan Kruszewski otrzymał zlecenie aby pług przejechał i odśnieżył drogi, ale również drogi powiatowe. Zgłoszono do Zarządu Dróg Powiatowych                   w Białogardzie potrzebę przyspieszenia odśnieżania. Dodała, że Pan Paweł Filipowicz przekaże sołtysom swój numer telefonu, aby do niego bezpośrednio zgłaszali potrzebę odśnieżenia dlatego, że Pan Kruszewski wyjeżdża                     z odśnieżarką tylko po telefonie z Urzędu.  
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie poprosiła                 o przekazanie Panu Kruszewskiemu, aby w sołectwach odśnieżane były wszystkie drogi, zdarza się, że odśnieżona zostaje jedna droga, a mieszkający przy pozostałych nie mogą ani wyjść, ani wyjechać.  
	Pani Berg – Sadowska odpowiedziała, że starają się, aby odśnieżone były drogi łączące się z wyjazdami na posesję. 
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki powiedział, że pomysł z telefonem jest zasadny, Pan Filipowicz przyjmie wszystkie zgłoszenia i przekaże Panu Kruszewskiemu. We wrześniu na sesji jednym z tematów był problem bezrobocia, otrzymał informację, że trudna sytuacja kadrowa jest w Spółce ,,Feretti”, czy to prawda że były duże zwolnienia?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że nie posiada żadnych informacji na ten temat. 
	   
	Ad. 9 
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina powiedział, że słuchał wystąpienia Pana Kośmidera na temat przygotowania do zimy i stwierdził, że żyje on w wirtualnym świecie. Nikt nie odśnieża ulic i dróg na Osiedlu nr 2, przejechał wokół szkoły, ale nie było widać śladów, żeby przejechał pług, żeby było odśnieżone. Z piątku na sobotę padał śnieg i pierwszy samochód który przejechał po ulicy Chrobrego z piaskiem, było to około wpół do trzeciej i był to jedyny samochód. W dniu dzisiejszym przed sesją nikt nie pojawił się, żeby odśnieżyć. Na ulicy Kościuszki jeździł mały ciągnik, ponieważ był ślad na chodniku, czyli w sobotę było tam odśnieżane. Zwrócił się z pytaniem, czy pozostałe ulice również będą odśnieżane przy użyciu tego małego pojazdu? Na osiedlu na którym mieszka jest kilka rodzin gdzie mieszkają ludzie, którzy mają skończone już osiemdziesiąt lat i trudno im wyjść z łopatą by odśnieżyć. Obowiązkiem Gminy byłoby zadbać i odśnieżyć, zwłaszcza, że mieszkańcy płacą maksymalne podatki. Ustawa o samorządzie gminnym art. 7 ust. 1 pkt 2        i 14 mówi o obowiązkach Gminy, że powinna dbać o bezpieczeństwo na drogach, na ulicach. Druga sprawa, jakie konsekwencje będą czekały, jeżeli sprawy w Sądzie zakończą się negatywnie, dwa wyroki już były nie po myśli Urzędu, chodzi o opiekę społeczną o pieniądze które miały być według jednej uchwały, potem wypłacane były na podstawie innej, ktoś coś podpisał dodatkowo, a jest to trzy lata wstecz, jest proces, będą jakieś odsetki, koszty sądowe, to nie będą złotówki, ale setki tysięcy, bo to dotyczy sześciu osób, jeżeli te osoby wygrają, czy na taką samą drogę nie wystąpią pozostali pracownicy, którym też przysługiwały te pieniądze zgodnie z tą uchwałą. Czy osoby, które mieszały w tych papierach poniosły jakąś odpowiedzialność, czy mogą pełnić zaszczytne funkcje, jeżeli ktoś podpisuje dwie różne uchwały.
	Pan Ryszard Wapniarski Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 podziękował za wykonanie progów na jezdniach i plany remontu dróg na rok 2009. Zgłosił potrzebę odwrócenia jednej z lamp oświetleniowych na parkingu przy cmentarzu, tam młodzi kierowcy urządzają sobie zabawy. Zwrócił się            z pytaniem, czy Pan Kruszewski ma podpisaną umowę z Gminą, czy tylko na żądanie. Jeżeli będą w nocy opady i nasypie dużo śniegu, powinien być on zobligowany do odśnieżania. Zwrócił się też z pytaniem, czy środki w budżecie są zaplanowane na jedną drogę, czy kilka do poszczególnych działek inwestycyjnych. Powiedział, że Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza mobilizował mieszkańców, aby na Święto Niepodległości wywieszali oni flagi, ale na budynkach WTZ ,,Iskierka” i Szymanowskiego 17 flagi wywieszone nie były. Każdy mieszkaniec będzie musiał ponosić koszty za przyłącza to prawidłowo, ale jeśli chodzi o modernizację oczyszczalni, czy duży skok cen będzie na czas spłaty kredytu, a później to się unormuje i cena spadnie?
	Pan Tomasz Rusiecki poinformował obecnych, że w ostatnią sobotę odbyła się uroczystość 15 lat działalności chóru ,,Passionato”. Może się podobać lub nie jego śpiew, jest to grupa starszych ludzi jest tam wielu znajomych i członków rodzin osób obecnych na sesji, odbyła się msza o godzinie 18 –tej, chór śpiewał w kościele, była telewizja kablowa, następnie uroczystość w Karlińskim Ośrodku Kultury. Obecny był Pan Dyrektor Pawlik, Zastępca Burmistrza Pan Lewandowski, Radę reprezentował Przewodniczący.  Następnie zwrócił się do członków Komisji Oświaty i powiedział, że jubilatom było bardzo przykro, ponieważ liczyli na zaproszonych gości. Osoby w tym chórze bardzo osobiście podchodzą do takich spraw. Dwie osoby będące członkami tej komisji zgłosiły wcześniej swoje usprawiedliwienie, pozostałe potraktowały to tak ,,nijak”. Tym dwudziestu kilku osobom należy się szczególny szacunek za to co robią, za ich wytrwałość, odpowiedzialność, obecność dwa razy w tygodniu na próbach, uczestnictwo w różnych uroczystościach, piętnaście lat funkcjonowania                w Karlinie, jeżdżą również na występy do Dargun. Bycie radnym to nie tylko udział w komisjach, na sesji, ale Rada powinna być widoczna, obecna tam gdzie są duże imprezy, ale tam gdzie są imienne zaproszenia powinno się być, a wręcz trzeba. To jest część pracy w Radzie, a jeśli coś wypada życiowo, to grzeczność nakazuje usprawiedliwić, przeprosić za swoją nieobecność. Apel na przyszłość, należy mieć na względzie, że mieszkańcy wiedzą kto jest radnym. 
	Pani Bogumiła Hałasa podziękowała za jej wybór na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Karlinie i powiedziała, że ma nadzieję, iż sprosta dodatkowym obowiązkom. 
	Pan Bogdan Piłkowski chciał jeszcze raz zabrać głos, podkreślił, że nie wykorzystał przy wcześniejszej wypowiedzi przyznanego mu czasu 5 minut.
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki powiedział, że punkt został zakończony. Stwierdził, że Pan Wapniarski ma bardzo dobry sposób i zawsze jest przygotowany pisemnie, wystąpienie jest krótkie, bez opowiadań, bez oceniania tego o czym mówiono na poprzedniej sesji.  
	  
	Ad. 10 
	Ponieważ nie zostały zgłoszone interpelacje Przewodniczący Rady Pan Rusiecki zaproponował przejście do następnego punktu obrad. 
	Ad. 11 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że jeśli chodzi o odśnieżanie, to jakkolwiek nie byłoby ono prowadzone zawsze będą uwagi, pretensje. Nie ma koordynacji pomiędzy zarządcami dróg, a są drogi wojewódzkie, powiatowe, czy gminne, które się ze sobą łączą. Zdarza się, że jedzie odśnieżarka, jest pług i piaskarka i ma podniesiony pług do góry ponieważ jedzie po drodze wojewódzkiej, aby odśnieżyć drogę powiatową. Może gdyby działania były wspólne, a koszt mógłby być niewiele większy, można byłoby odśnieżyć lepiej. Odśnieżanie odbywa się tylko i wyłącznie na zgłoszenie Urzędu, sołtysi otrzymają numer telefonu do Pana Filipowicza               i o każdej porze dnia i nocy można do niego dzwonić, on uruchamia wykonawcę dlatego że gdyby dano wolną rękę, być może w ciągu nocy pięć razy odśnieżony byłby ten sam odcinek, a w ślad za tym przyszłyby odpowiednie rachunki. Jeśli opady są intensywne to nie ma szans na to, żeby zrobić to w sposób zadowalający i by drogi i chodniki wszystkie były czarne. Śnieg będzie leżał         i tego się nie da uniknąć. Wszelkie uwagi należy zgłaszać do pracowników Referatu Gospodarki Przestrzennej i ochrony Środowiska. Co do uwagi zgłoszonej przez Pana Wapnierskiego na temat lampy oświetleniowej, zostanie to sprawdzone, ale poprosił o dokładne wskazanie o którą chodzi, a następnie zgłoszone to będzie do Spółki Oświetleniowej, która zarządza oświetleniem          o odwrócenie jej we właściwym kierunku. Jeśli chodzi o strefę i drogę, zjazdy   w projekcie są tylko do firmy Scanrad tam już jest ustalona działka i firma funkcjonuje, pozostałe działki i sam zjazd z drogi będzie musiał zrobić właściciel, to nie będą długie wjazdy. Co do flag na budynkach zostanie zwrócona uwaga kierownikowi WTZ oraz administratorowi budynku przy ulicy Szymanowskiego Często jest tak, że po święcie flagi są zrzucane albo giną, po każdym święcie jest mniej flag. Czy spadną ceny wody i ścieków po spłacie kredytu nie wie i takiej deklaracji nie złoży. Jeśli chodzi o kwestie opieki społecznej, jeśli do tego dojdzie to z podatków będzie spłacane zobowiązanie wobec pracowników, jeśli taki będzie wyrok ostateczny. Kwestie odpowiedzialności, kiedy tylko ta sprawa wyszła na jaw było zgłoszenie do prokuratury, prowadzone było dochodzenie, nie ustalono winnych tego stanu rzeczy. Dla przypomnienia są dwie uchwały, o tej samej treści tylko różnią się wysokością stawek jest 450zł i 4,50zł za punkt i druga gdzie jest 650zł i 6,50zł za punkt. Przyjęte dla wszystkich wynagrodzenia, w tym również dla kierownika ówczesnego MGOPS że jest do 450zł i 4,50zł za punkt i to się mieściło w ryzach budżetowych. Nie można było przyjąć 650zł i 6,50zł, ponieważ nie mieściło się to w budżecie, przekraczały budżet przeznaczony dla opieki społecznej i Prokuratura również w umorzeniu wyraźnie to stwierdziła, że uchwała w której są stawki 450zł i 4,50zł jest uchwałą prawidłową. Sądy pracują, toczą się postępowania, jeśli ostateczny wyrok będzie niekorzystny to spowoduje wypłatę odszkodowań, 200.000 – 300.000zł, być może to będzie inna kwota, natomiast trzeba będzie pokusić się o kasację wyroku. Wyrok drugiej instancji jest wyrokiem do wykonania.
	Ad. 12
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1450 dokonał zamknięcia XXVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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